
 

Rada Gminy w Waśniowie 

Protokół nr V/2024 

z sesji Rady Gminy w Waśniowie  

odbytej w dniu 13 września 2024r 

 

Posiedzenie odbyło się na Sali Konferencyjnej w Urzędzie Gminy w Waśniowie. Obrady 

rozpoczęto 13 września 2024 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:58 tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków 

Obecni: 

1. Patryk Adamski 

2. Mirosław Chamera 

3. Krzysztof Chojnacki 

4. Paulina Cichoń 

5. Janusz Jop 

6. Marek Kaczmarski 

7. Piotr Kwaśniak 

8. Dariusz Nowak 

9. Andrzej Ostatek 

10. Bożena Porępska 

11. Mariusz Sala 

12. Danuta Serwicka 

13. Krzysztof Surowiec 

14. Małgorzata Ślusarz 

15. Małgorzata Wzorek 

 

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera otworzył piąte posiedzenie Rady Gminy, 

piąte tegoroczne. Przewodniczący poprosił o sprawdzenie quorum. 

Głosowano w sprawie 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 15, NIEOBECNY: 0 

Wyniki imienne 

OBECNY (15) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNY (0) 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący stwierdził, iż obrady w dniu dzisiejszym są prawomocne, ponieważ na 15 

Radnych udział w obradach bierze 15 Radnych. 

 



 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż zgodnie ze Statutem każdy z Radnych miał doręczony 

w odpowiednim czasie porządek obrad. Zapytał czy ktoś z Pań, Panów Radnych chciał zabrać głos  

w sprawie przyjęcia porządku obrad na dzień dzisiejszy? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący 

poddał porządek obrad pod głosowanie.  

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji: 

a) Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Gminy w Waśniowie z dnia 25 czerwca 2024r 

b) Przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Gminy w Waśniowie, sesji nadzwyczajnej  

z dnia 25 lipca 2024r 

5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

LVII/410/2023 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 19 grudnia 2023r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2024 - 2028.   

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2024 

rok.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji  

z dnia 19 czerwca 2024r. 

9. Sprawy różne. 

10. Zakończenie obrad. 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie, 15 głosów za. 

 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż protokoły zwyczajowo były do zapoznania w sekretariacie 

obsługi Rady, ewentualnie godzinę przed dzisiejszą sesją były wyłożone do ogólnego zapoznania.  

 a) Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Gminy w Waśniowie z dnia 25 czerwca 2024r 



 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych chciał zabrać głos w sprawie 

protokołu z III sesji Rady Gminy w Waśniowie, z dnia 25 czerwca 2024 roku? Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt protokołu pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Gminy w Waśniowie z dnia 25 czerwca 2024r 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Projekt protokołu przyjęto jednogłośnie, 15 głosów za 

 

 b) Przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Gminy w Waśniowie, sesji nadzwyczajnej z dnia 25 lipca 

2024r 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań Panów radnych, chciał zabrać głos w sprawie 

protokołu z IV Sesji Rady Gminy w Waśniowie z dnia 25 lipca 2024r? Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt protokoły pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Gminy w Waśniowie, sesji nadzwyczajnej z dnia 25 lipca 

2024r 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Projekt protokołu został przyjęty jednogłośnie, 15 głosów za. 

 

Przewodniczący powitał na obradach: Wójta Krzysztofa Gajewskiego, Radnych do Rady 

Powiatu Ostrowieckiego: Andrzeja Jabłońskiego i Janusza Bugajskiego.  

Wójt i Przewodniczący pogratulowali wyboru Radnym Powiatowym. 

Przewodniczący powitał na obradach Skarbnik Bogumiłę Bugaj oraz koleżanki i kolegów 

radnych. 



 

 

5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami. 

Wójt Krzysztof Gajewski:  

- Chciałem podziękować wszystkim tym, którzy brali udział w dożynkach gminnych. Były 

wszystkie zespoły KGW, wszystkie parafie z terenu gminy Waśniów i taki zespół Miniaturka i 8 

kół gospodyń wiejskich plus kluby seniora. Tak jak mówimy, w korowodzie wieńce były 

reprezentowane przez wszystkie parafie, ale również przez koła gospodyń wiejskich.  

- Dożynki powiatowe, Piotr Kwaśniak był z nami jako reprezentant Rady Gminy. Koło Gospodyń 

Wiejskich było z Grzegorzowic, które było z wieńcem dożynkowym i Panie z Grupy „Sami Swoi” 

przygotowywały stół. Strażacy z Grzegorzowic, którym bardzo dziękuję, również byli, bo pomogli 

nieść ten wieniec, bo był bardzo ciężki. Ośpiewanie wieńca Koło Gospodyń Wiejskich  

z Witosławic.  

- Piknik edukacyjno-zawodowy w Waśniowie. Wojewódzki Urząd Pracy wspólnie z Urzędem 

Powiatowym Pracy, który propagował zmianę profilu zawodowego, ale również i kształcenia 

- Spotkanie autorskie w Janowicach. "Długi cień Świętej Góry" Andrzej Nowak-Arczewski.  

- Konwent wójtów, burmistrzów i prezydentów. Miałem okazję prowadzić prezydium tego 

konwentu w Kielcach. Poruszaliśmy wiele zagadnień i wiele spraw m.in.: Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska, NFZ-tu, dotacji i subwencji dla samorządu, jak również spraw 

związanych bezpośrednio z budżetami i niedoszacowaniem subwencji oświatowej, jak i również z 

zagadnieniami, którymi żyją samorządy. Tak że była taka sposobność.  

- Droga w Nowym Skoszynie od kościoła. Zakończenie inwestycji, wartość prawie 2 mln 400. 

Pozyskane środki. Droga zakończona, oznakowana, wykonana w gabionach kamiennych, takich 

górskich, przy zlewniach i przy przejęciu wody 

- Droga w Nowym Skoszynie od Jeleniowa, jest już położona ostatnia warstwa, jest zgłoszona ona 

do odbioru. Kończone są prace wykończeniowe  

- Remont drogi powiatowej Momina Waśniów. Ta droga, wartość ponad 7 mln 200. 

Dofinansowanie 5 mln środków zewnętrznych. Ten projekt, był wcześniej robiony jeszcze dzięki 

staroście, obecnemu tutaj, Panu Andrzejowi Jabłońskiemu, który również uczestniczył w tym 

projekcie, Panu Mroczkowi jako kierownikowi referatu.  

- Odcinek drogi od Waśniowa do Mominy, która ma prawie 7 kilometrów. Uzgodniliśmy wszystkie 

te kwestie zatoczek, przystanków, oznakowania dodatkowe, zjazdy na dodatkowe drogi, chodnik 

od Waśniowa do samych Zajączkowic. Dzięki staroście Andrzejowi rozszerzyliśmy ten zakres tego 

zadania do przetargu i również chodnik poszerzony w Boksycach jak i wydłużenie tego chodnika 

z Mominy do tego zjazdu na Sławęcice 

- remont drogi powiatowej w Garbaczu. Ten odcinek również był ustalany i wdrażany za Pana 

Andrzeja i przygotowywany. Wartość 1 mln 200, prawie 1 mln zł mamy środków zewnętrznych. 

Pozostała kwota po 112 tys., dokładamy przez Powiat i przez Urząd. Zresztą Pani skarbnik przed 

chwilą otrzymała umowę i porozumienie w tej kwestii do podpisania.  

- Remont drogi powiatowej części Czajęcice Dobruchna. Również wsparcie przez poprzedni 

Zarząd Powiatu. Droga o łącznej wartości prawie 3 mln 700. Dofinansowanie gmina Waśniów 600 

tys. Pozostałą kwotę finansuje Powiat.  

- Rządowy Program Odbudowy Zabytków. Dzięki wspólnym działaniom, udało się uratować  

środki na te zabytki. Chyba 18 gmin w naszym województwie nie skorzystało z tych środków  

z racji tego, że nie dopięli albo dokumentacji, albo nie zmieścili się w terminie przygotowania 



 

dokumentacji, projektów. 16.09 będzie zamknięcie procedury przetargowej i podpisanie 

stosownych umów z wykonawcami. Na Grzegorzowice, na mur oporowy jest zgłoszonych trzech 

oferentów. Najtańsza oferta jest droższa o 10 tys. zł od tej kwoty, którą mamy, czyli 250 tys. Na 

Górze Witosławskiej, kościół, wygrała firma spod Bodzentyna na wykonanie więźby dachowej, 

odwodnienia i inne sprawy na Górze Witosławskiej za kwotę 318 tys. Nadleśnictwo Łagów 

dokłada do inwestycji 68 tys., umowa już jest podpisana. Kościół Waśniowie, na okna jest oferta o 

8000 zł tańsza. Z tym, że było ryzyko takie, że 8 okien miało być rzuconych zgodnie  

z kosztorysem, rzuconych tych okien jest 15 i wszystkie 15 się łapią w tej kwocie, przetargowej. 

Kwota wszystkich okien oprócz zakrystii w Mominie, oświetlenie i nagłośnienie, mieści się w tej 

kwocie 250 tys.  

- Kapliczki przydrożne Mamy na to 390 tys. Wykonana jest dokumentacja złożona wczoraj  

u Konserwator Zabytków. Najstarsza z 1603 roku, a najmłodsza z tych figurek ma chyba 123 lata. 

Przetarg musimy ogłosić do 6 października. Pani konserwator obiecuje, że początkiem następnego 

tygodnia - wtorek, środa, będziemy mogli te materiały zaopiniowane odebrać  

i byłaby to pełna procedura przygotowana do ogłoszenia przetargu. Dzięki mojej prośbie 

odeszliśmy z panią Konserwator od tego, żebyśmy nie robili ekshumacji pod tymi właśnie 

figurkami czy krzyżami, bo dzisiaj najprostsza ekshumacja to kosztuje około 60-80 tysięcy, więc 

nie dalibyśmy rady, natomiast będziemy robić wkoło tych figurek wydzielenie kostką i takie place 

będą zagospodarowane tam, gdzie odbywa się śpiewanie majówek, tam  

- Modernizacja infrastruktury wodociągowej, 5 100 000, 4 900 000 dofinansowania z zewnątrz.  

I tak już wyglądają stacje w Śnieżkowicach, i w Pękosławicach. Nowe zbiorniki o innych 

pojemnościach, większych. Podnosimy infrastrukturę i te nasypy, żelbetonowe wylewki, które są 

na tym zbiorniku na Szarotce, jest spowodowane tym, że obydwa zbiorniki w Śnieżkowicach  

i tutaj na Szarotce będą miały ten sam poziom wysokości,  nie będzie dominacji jednego zbiornika 

nad drugim i system napełniania tych zbiorników będzie niemal jednoczesny w takim samym 

czasie. Stary zbiornik, który miał nam służyć 25 lat, zbiorniki były wybudowane w 1994 roku, 

więc 30 lat te zbiorniki funkcjonują - te zupełnie w innych parametrach, w innych gabarytach, 

łącznie z zasuwami, elektrozasuwami, które mogą odcinać od razu ponadnormatywny wypływ 

wody.  

- Podpisanie umowy na drogę w Pękosławicach. Byliśmy z Panią skarbnik w Sandomierzu. 

Podpisaliśmy na drogę w Pękosławicach. Z Panem wicemarszałkiem, Panem Sochą i również 

mamy drugi przetarg. Organizujemy i robimy, jest przyrzeczenie środków na drugie zadanie  

w miejscowości Boksyce i przygotowujemy kolejne drogi, dokumentacyjnie, żeby już być 

przygotowanym, jeżeli będą takie środki. Są to drogi mające już 150, 120 metrów i pewnie mamy 

kolejne trzy wnioski przygotowane, aby przejąć. 

- Budowa hali sportowej w Boleszynie. Mieliśmy naradę z inspektorami z panią dyrektor również. 

Będzie to jeden z najnowocześniejszych obiektów w województwie, bo ona jest budowana w nowej 

technologii, z nowych materiałów. Okna nie są szklane, tylko specjalną masą plastikowo-szklaną, 

że tak powiem, więc tak to wygląda. Świetlica na dole, która jest w trakcie wykonania, będzie i 

świetlica, i hala sportowa w jednym. Całe ogrodzenie szkoły od strony tej drogi będzie nowe.  

- Świetlice środowiskowe. Otrzymaliśmy kwotę 2 mln zł na Mominę i Waśniów. Tak jak mówiłem 

poprzednio, taką kwotę otrzymała szkoła w Boleszynie i w Skoszynie. Tak jak widzimy na 

pierwszym i drugim etapie monitory, laptopy, oprogramowania, fotele, biurka, tablety i tak dalej. 

Będą zajęcia z angielskiego, matematyki, logopedyczne, kulinarne i również logopedyczne czy 



 

zajęcia, chociażby rehabilitacja również dla dzieci. Podsumowaniem tego będzie to, że dzieci 

wyjadą na 10-dniowe wyjazdy na kolonie letnie. Zarówno jedna i druga szkoła, 30 dzieci z jednej 

i z drugiej szkoły. Te, które będą uczestniczyć w tych zajęciach, na darmowy wyjazd kolonijny na 

dwa tygodnie. We wszystkich szkołach mamy tablice interaktywne, dostęp do Internetu, no  

i oczywiście nowoczesne klasopracownie internetowe. Zgodnie z zaleceniem strażaków  

i sanepidu, widzicie Państwo, uruchomiliśmy, że blok wczesnoszkolny odbywa się w tej budynku 

od pięciolatków, czterolatków, jak i również ten blok wczesnoszkolny. Dzisiaj podpisaliśmy 

ostatnią umowę na sprzęt elektroniczny i sprzęt wyposażenia. Tak że w ciągu jednego tygodnia 

firma dostarczy wszystko to, co jest niezbędne, potrzebne do pracy, są zajęcia również tak jak 

powiedziałem, do rehabilitacji, do muzyki, są nagłośnienia tych klas i tak dalej, i tak dalej.  

- Rewitalizacja zbiornika wodnego Waśniów. Prace są wyprzedzone około dwóch miesięcy. 

Uzgodniliśmy z Polskimi Wodami, że będziemy utrzymywać ten cały obiekt również w tak zwanej 

kulturze, czyli koszenia, nie koszenia i tak dalej. Ponieważ Polskie Wody mają dwa koszenia w 

roku, jest to za mało, żeby utrzymać tam, więc musieliśmy wspólnie razem podpisać taką zgodę, 

porozumienie.  

- informacja dla nas, dla wszystkich tych, którzy mieli straty, szczególnie gradobicia lub 

wymrożenia. Otrzymaliśmy dzisiaj pismo z Ministerstwa Rolnictwa. Wojewoda przesłał nam 

dzisiaj, że od 1 do 22 października, Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, będzie 

przyjmować wnioski. Prawdopodobnie będą wnioski elektroniczne składane do ARiMR-u. 

Wszystkie te wnioski, które były składane do nas, gdzie były szacowane przez komisję szacowania 

strat i szkód. Mam wstępną  informację, że na razie ujęte są ta pomoc dla owoców miękkich 

również i dla sadów, że w kolejności też będą również te gospodarstwa, które miały straty w 

uprawach polowych, rzepaku,. Im większe wymrożenie, tym większe kwoty nawet do 3000 czy 

nawet do 5000 z hektara, ale to będziemy mieli informację pełną, przekazujemy. Przygotowaliśmy 

już taką informację na piśmie dla wszystkich tych, którzy muszą odebrać u nas wtórniki 

protokołów strat, bo one będą musiały być zeskanowane i przekazane do agencji 

i wnioski rolników, które będą odbierać te wnioski, które były zgłaszane do nas  

- 23 odbieramy wszystkie folie, które są. Rolnicy już wiedzą. Była zmiana terminu, 23 przy 

PSZOK-u naszym będziemy zbierać. Mamy zgłoszone około 100 ton,  

- dzisiaj przekazaliśmy informację o tym, jak będzie wyglądała zbiórka zboża paszowego dla 

rolników poszkodowanych w gradobiciu z powiatu jędrzejowskiego i włoszczowskiego. Tam 

ucierpiało 12 gmin. Przekazaliśmy to do odczytania przez księży proboszczów poszczególnych 

parafii. Punkt zbiorczy będziemy mieli u pana Urbańskiego, w miejscowości Śnieżkowice, ale ci 

co będą odbierać, mają tę pełną informację.  

- Zgodnie ze Statutem sołectw otrzymaliście Państwo Zarządzenie w sprawie wyboru sołtysa jak i 

rad sołeckich w poszczególnych sołectwach. Będziemy te zebrania organizować wspólnie od 24 

do 7 października. 29 wsi. Będziemy tak to organizować, że na zebrania będę ja jeździł, Skarbnik, 

Sekretarz i Kierownik Referatu Technicznego z pracownikami merytorycznymi, którzy będą 

obsługiwać informatycznie te zebrania. Mamy 6 miesięcy od chwili wyborów, dokonać wyboru 

sołtysów i rad sołeckich.  

- przekazaliśmy państwu informację o ogłoszonym przez KRUS konkursie, mogą nagrody 

rzeczowe być losowane dla dzieci rolników. 

- na początku tego tygodnia wybierzemy firmę na wykonanie boisk. Zgłosiło się 5 firm się 

wykonanie boisk, modernizację, czyli nowych nawierzchni poliuretanowych. Łącznie  



 

z wyposażeniem w miejscowościach Jeżów i Waśniów. Mieliśmy na to zadanie ponad 2 600000. 

Najtańsza oferta jest za 1 mln 200, najdroższa 2 mln 600. Zbadamy dokumenty. Sprawdzamy 

wiarygodność firm i myślę, że rozstrzygniemy ten przetarg na początku tygodnia,  

- mieliśmy podobną kwotę prawie 2 mln 600, na oświetlenie uliczne „Rozświetlamy Polskę”. 

Dostaliśmy największą kwotę w województwie przyznanych środków na realizację prawie 1500 

lamp, które wymienimy sodowe na ledowe. Najtańsza oferta 1 mln 200, nie możemy tych środków 

zagospodarować pozostałych, ponieważ to zadanie wykonamy w tej wielkości. Sprawdzamy 

wiarygodność firmy, również to rozstrzygnięcie będzie początkiem następnego tygodnia. 

- Szczepienia lisów od 23 do 28 września i potem w październiku drugi będzie rzut, będą 

szczepienia. Będą zrzucane tutaj fiolki z samolotów na szczepienia ochronne przeciwko 

wściekliźnie lisów.  

- Związek Gmin. Osobiście wystąpiłem do Ministra Klimatu i Środowiska przez Związek Gmin 

Gór Świętokrzyskich, o przybliżenie informacji, bo trwają prace nad poszerzeniem terenów 

przyłączonych do Parku Narodowego. Teraz wiemy, że dotyczy to gminy tylko Łączna i Masłów. 

Mówiło się również o terenach od Woli Zamkowej w paśmie Jeleniowskim, dalej poszerzając do 

Małego Gołoborza na Szczytniak, ale ta informacja nie jest potwierdzona, i że włączono nas, mnie 

osobiście, Pana Kopacza do prac ewentualnie związanych. I będą nas zapraszać, jeżeli będą takie 

prace dalej trwały.  

- Mamy interpretację Regionalnej Izby Obrachunkowej, że musimy mieć porozumienie podpisane 

między właścicielem słupów, a nami jako samorządem, abyśmy mogli te urządzenia montować na 

tych obiektach.  

- W poniedziałek ogłosimy zamówienie publiczne również na zakup samochodu lekkiego dla OSP 

w Garbaczu. Mamy już zweryfikowaną specyfikację istotnych warunków zamówienia. 60 dni na 

wykonanie tego zamówienia, czyli do końca listopada, odbiór do 10 grudnia tego pojazdu, z 

rozliczeniem końcowym. Wsparcie z Komendy Głównej 80 tys., 100 tys. z Narodowego Funduszu 

i pozostała kwota czyli 260 tys., jest  z samorządu 

- w sprawach różnych, jeszcze dopowiem, że skierowaliśmy również pismo tutaj do Narodowego 

Funduszu Ochrony Zdrowia o nadwykonania i również to, że wykonujemy usługi, na przykład 

ginekologiczne, stomatologiczne. Ginekologicznie na przykład gminę Kunów obsługujemy  

i gminę Nowa Słupia, ponieważ tam nie ma ginekologów. Robimy my to, płacimy. Ten kontrakt 

powinien być zrekompensowany nadwykonaniami. Stosowne pisma już poszły po raz drugi czy 

trzeci. Podobnie w stomatologii.  Płacimy, zlecamy badania, zlecamy obsługę również wszystkie 

inne rzeczy, płacimy również ginekologów, natomiast nie mamy refundacji tych środków. 

Próbujemy tutaj wyegzekwować i zwiększyć, aby środki na POZ były większe. Natomiast 

dochodzą takie informacje, że niekoniecznie będzie zwiększona stawka kapitacyjna  

w poszczególnych grupach finansowania POZ-tów. Na razie poszły pisma stosowne, kolejne pismo 

mamy z Panem przewodniczącym do podpisania, zgodnie z audytem, który był  

w Gminnym Zakładzie Opieki Zdrowotnej. Będziemy starać się, aby te środki były zwiększone  

z racji zwiększenia chociażby płac przez inflację, wzrosty cen zleconych usług, które są 

wykonywane w Ostrowcu. Poradnia czy rentgenowska czy inne podniosą nam kwoty. Natomiast 

w Narodowym Funduszu nic nie drgnęło. Te stawki są jakby zamrożone od 3 lat, a wiemy, że te 

skutki zewnętrzne są o wiele większe i te budżety się po prostu przy tej populacji ludzi nie obronią. 

To samo było również chociażby z oświatą. Te wszystkie sprawy kierujemy na konwent wójtów, 

burmistrzów, prezydentów, który będzie 24 lub 1 października. Zapraszamy stosownych ministrów. 



 

Zapraszamy osoby odpowiedzialne w tym województwie za te działania. Będziemy starali się to 

wszystko wyeksponować i podjąć działania o to, aby zwiększono, i budżety,  

i nakłady również na subwencje dla samorządów, bo te przymiarki, jakie są, one nie rekompensują, 

że tak powiem, to, co się stało dwa czy trzy lata temu, gdzie nam zabrano CIT-y, PIT-y. Straciliśmy 

jako gmina prawie 4,5 mln, natomiast zwrot następuje w wysokości około 1 900 000, więc 

chcielibyśmy, żeby te dochody, które mamy niewielkie, wyrównali nam, przez subwencje dla 

samorządu, ale nie tylko mojego, bo podobna sytuacja jest w szeregu innych samorządów.  

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

LVII/410/2023 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 19 grudnia 2023r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2024 - 2028. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż szczegółowo na komisjach tematycznych omawiali zagadnienie 

zawarte w tym projekcie uchwały. Zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych chciał zabrać głos  

w sprawie proponowanej do procedowania projektu uchwały?  

Skarbnik Bogumiła Bugaj: Przedłożyliśmy Państwu dwa projekty uchwał. Zmiany  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej i w budżecie. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

dotyczą przede wszystkim przedsięwzięć, ponieważ wprowadza się między innymi dwa nowe 

przedsięwzięcia. To jest zimowe utrzymanie dróg i odbiór odpadów komunalnych. Ponieważ 

kończą się umowy na odbiór odpadów komunalnych z końcem grudnia, będziemy przygotowywać 

się do przetargu na 2025 i 2026 rok. Będzie przygotowany przetarg na dwa lata oraz zimowe 

utrzymanie dróg 2024-2025. Zwiększamy budżet o 1 mln 51 tys. zł, 1 mln to jest nadwyżka, a więc 

zmieniają się przychody i zwiększa się o 1 mln deficyt, którego źródłem właśnie pokrycia jest 

nadwyżka budżetowa z lat ubiegłych, więc to wpływa również na to, że musieliśmy dokonać 

zmiany w WPF-ie. Jak Pan wójt tutaj wcześniej mówił, 51 tys., to są środki z Funduszu Ochrony 

Gruntów Rolnych na drogę w Pękosławicach, natomiast 1 mln zł to przeznaczamy na wydatki 

bieżące w zakresie utrzymania sieci wodociągowej, dróg gminnych, administracji, gospodarka 

komunalna, to jest oświetlenie ulic, utrzymanie sieci kanalizacyjnej oraz ochotnicze straże pożarne. 

W każdym dziale występuje tutaj zabezpieczenie środków również w oświacie, ponieważ dla tych 

małych szkół zwiększyła się liczba uczniów od 1 września. I tutaj musieliśmy również 

przeanalizować, przeliczyć subwencję na jednego ucznia, która w chwili obecnej wynosi 2181 zł, 

więc po przeliczeniu również zabezpieczyć środki na koniec roku. No i to są wszystkie zmiany, i 

proszę o przyjęcie przedłożonych projektów. Dziękuję.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych chciał zabrać głos? Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr LVII/410/2023 

Rady Gminy w Waśniowie z dnia 19 grudnia 2023r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Waśniów na lata 2024 - 2028. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 



 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 15 głosów za. 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2024 

rok. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż praktycznie ten projekt uchwały jest tożsamy z poprzednim  

i był szczegółowo omawiany na Komisjach Tematycznych. Zapytał czy ktoś z Pań i Panów radnych 

chciał zadać pytanie w sprawie niniejszego projektu uchwały? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący 

poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 15 głosów za 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji z dnia 19 

czerwca 2024r. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż sprawą zgodnie z procedurą została przekazana Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. Poprosił Przewodniczącego Mariusza Salę, o sprawozdanie.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Mariusz Sala: Komisja spotkała się w lipcu. 

Przeanalizowała petycję i stwierdziła, że petycja zawiera braki. Wysłane zostały do podmiotu 

pisma na dwa adresy, bo były tak podane w petycji, żeby uzupełnił dane. Pisma zostały odebrane 

w 23 i 24 lipca. Podmiot miał 14 dni na uzupełnienie danych. Był poinformowany, że jak nie 

uzupełni tych danych, petycja nie podlega dalszemu rozpatrzeniu. Nie uczynił tego w ciągu 14 dni 

i dlatego petycja została bez rozpatrzenia.  

Przewodniczący wyjaśnił, iż do sekretariatu Rady Gminy wpłynęła uchwała Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji, w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji z dnia 19 czerwca 2024 

roku oraz pismo wyjaśniające. Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie 

było. Przewodniczący odczytał projekt uchwały i ponownie zapytał czy ktoś chciał zabrać głos w 



 

sprawie Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciał zabrać głos w sprawie niniejszego projektu 

uchwały? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głoswanie. 

Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpatrzenia petycji z dnia 19 

czerwca 2024r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie, 15 głosów za.  

 

9. Sprawy różne. 

Przewodniczący Mirosław Chamera poprosił o zabranie głosu pana Radnego Rady Powiaty 

Andrzeja Jabłońskiego. 

Radny Rady Powiatu Andrzej Jabłoński: Pozwolę sobie takie krótkie odniesienie. To, co 

wspomniałem do minionej już kadencji, jak również to, co ewentualnie dotyczyć będzie najbliższej 

przyszłości. P powiat zajmuje się jakimś zakresem spraw, a więc od tego ogółu przejdziemy później 

już do spraw czysto konkretnych, dotyczących naszego okręgu wyborczego. Jest kilka bardzo 

ważnych dziedzin, za które odpowiada powiat i my z tego korzystamy, niekoniecznie każdego dnia, 

wiedząc o tym, że to jest domena powiatowa. Pierwsze to jest szpital i wszystko, co dzieje się 

wokół niego. To jest bezpośrednio powiązane z powiatem. Powiat odpowiada organizacyjnie, nie 

odpowiada do końca finansowo, co tak naprawdę nie jest rzeczywistym, bo poprzednia kadencja 

kosztowała ponad 35 mln zł żywej gotówki. A jak wiemy gdyby te pieniądze pracowały w 

powiązaniu z innymi środkami, to efekt byłby dużo, dużo większy. Mówię tylko o faktach. Jest 

taka sytuacja, że w gminach to się zdecydowanie praktycznie nie politykuje. Tam sporadycznie, 

jak ktoś to bardzo kocha i lubi. W powiecie jest tego nieco więcej, to Państwo wiecie, to się musi 

ucierać, tam są tacy niektórzy, którzy chcą zabłysnąć, zagwiazdorzyć, pokazać dużo, powiedzieć, 

a w rzeczywistości powiedzmy może mniej zrobić, ale to już taki przytyk z mojej strony. W szpitalu 

zastaliśmy sytuację w 2018 roku taką, że deficyt za 2018 rok wynosił -16 mln zł. Na koniec 

kadencji zostało to określone na 7 mln w plusie. I to jest tak zjeżdżali w przepaść, a trzeba się było 

z tej przepaści wydostawać. Wiemy powszechnie, co z tych zagadnień jest trudniejsze i jak to 

wygląda. Zostały zrobione bardzo pożyteczne i potrzebne inwestycje. To myśmy dokończyli 

sprawę budowy SOR-u. Zbudowane zostało lądowisko. Zostały  niektóre oddziały 

wyremontowane i np. neurologię. Zostały również zakupione duże i niezwykle potrzebne 

wyposażenia aparatury. Tu przede wszystkim to jest aparat tomograf, RTG, mammograf,. 

Przygotowany jest również program funkcjonalno-użytkowy, który mówi o tym, jak szpital w 

Ostrowcu mógłby być rozbudowany, dając możliwość funkcjonowania jakby nie w zakresie 



 

zwiększenia liczby oddziałów, lecz w tym samym układzie, ale z nową przestrzenią, dobrze 

zagospodarowaną, z dużą liczbą miejsc parkingowych i innych. Należy to zagadnienie mocno mieć 

na uwadze, żeby ewentualnie przyszłość dla tego szpitala przez te nowe inwestycje, mogła być 

bardziej zapewniona. Proszę Pojawiło się w ostatnim czasie zagrożenie, gdzieś tam przewijało się 

na forach, jeszcze wprost w prasie czy w radiu o tym nie informowano, ale to było pokłosie takiego 

wstępnego projektu Pani minister Leszczyny, dotyczącego reformy szpitalnictwa. To jest 

niezwykle subtelne działanie i można uznać, że każdy minister zdrowia, który się tego podejmuje, 

to taka trochę straceńcza robota, bo to jest olbrzymie ryzyko, olbrzymie problemy. Nie da się tego 

tak wprost zrobić. Bo co najmocniej pokutuje? Sieć szpitali, jak ja się cofnę pamięcią z dzieciństwa, 

czyli lata 60-te, to ona się utrzymała do chwili obecnej. Zrobiliśmy wiele z dziedzin różnych, 

transport poprawiony, szybkość dojazdu. Natomiast układ szpitali jest niestety niedotknięty i mamy 

takie przypadki, i to obserwowaliśmy w minionej kadencji, że nagle jakieś doposażenie do szpitala 

w sąsiednim powiecie, zagrożenie, wracam do niego, co się pojawiło, to, to, że reforma pierwsza 

dotknęła ginekologię, położnictwo i rząd zaproponował takie ostre wejście liczbą urodzeń. Jeżeli 

ona jest tam mniejsza, niż 400 na rok, to wówczas takie oddziały będą likwidowane. Tej normy 

akurat jeżeli chodzi o Ostrowiec, w ostatnich dniach czy latach nie spełnia, ale rząd się wycofał z 

tego, bo musi dołożyć inne parametry tam. Jeszcze spojrzeć na to, jak to się rozkłada w terenie, jak 

to wygląda, nie ma takiego zagrożenia. Jest jeden z bardziej deficytowych oddziałów, który 

zdecydowanie robi koszty. Jeżeli byśmy popatrzyli na zestawienie takie, że są wymienione 

wszystkie oddziały i który tam jest na plusie, który na minusie - to zawsze ginekologia i 

położnictwo. Niestety ze względu na liczbę urodzeń i wysoką preferencję, bo szpital tu ma drugi 

poziom preferencji w tym zakresie, ten deficyt robi. Należy ten oddział mocno chronić w tej chwili, 

żeby w okresie reformy nie doprowadzić do jakiejś sytuacji, bo patrząc tak na mapę województwa, 

to jakieś mam przeczucie mówiące o tym, że tu u nas w Ostrowcu może się to ochronić. Można 

dużo materialnie wnieść, ale tak ostatecznie jak się jest, to zależy dużo od tych osób, na które 

trafiamy, od lekarzy, od pielęgniarek. Czy ten SOR sprytnie działa, czy dobrze, czy tam trzeba 

wyczekiwać? No my tam duży nacisk kładliśmy na to. Jakiś tam postęp zawsze może się pojawiał, 

ale na pewno w tym zakresie jest duży mankament  

i wybaczcie, ale ja nie do końca jestem właściwą osobą, żeby móc za to odpowiadać, trzeba tu 

mocno w kierownictwo szpitala. Przez ostatnią, tę minioną kadencję też poszukiwaliśmy takich 

rozwiązań. No wydaje się teraz na chwilę obecną stabilizacja kadrowa po wyborze Pana dyrektora 

Dariusza Tumulca na to stanowisko, wydaje się być taka bardziej stabilna, opanowana. Życzmy 

mu, żeby w tej swojej pracy się dobrze realizował i żeby szpital mógł być tu dobrze postrzegany. 

Zostało utworzonych kilka przychodni i polecamy korzystanie jak najbardziej z tych przychodni, 

bo to często jest związane z leczeniem. Profil tych przychodni zbliżony jest do oddziałów jakie 

szpital prowadzi. I to jest dobry pożytek. Poprawił rentowność szpitala, ale jednocześnie 

organizacyjnie, że chociażby to, że lekarz, który nas leczył ma możliwość pracowania w 

przychodni czy kadra, jest to z punktu widzenia takiego psychologicznego bardzo, bardzo 

pożyteczne. Zależało nam na tym, żeby to się tak rozwijało.  

Drugą taką dziedziną to jest oświata. Parę zagadnień, które Powiat rozpoczął, w tej chwili są na 

finiszu, związane z poprawą warunków funkcjonowania szkół, podniesienia ich poziomu. 

Największa inwestycja jest w Szkole Mistrzostwa Sportowego:  budowa stadionu dla młodzieży, 

koszt to około 20 mln zł. Niestety nie była to kwota, która gwarantowała pełny projekt, Niektóre 

elementy muszą poczekać na dodatkowe środki. Przy Liceum nr 2 w Chreptowiczu, w fazie 



 

realizacyjnej jest budowa zadaszonego boiska. Boisko wygląda jak hala, tylko jest nieco w innej 

technologii, tańszej. Wartość inwestycji, około 3,5 mln zł. Prawie 1,5 mln zł na wykonanie 

wentylacji w liceum Broniewskiego. Duża inwestycja w fazie takiej końcowej przy muzeum 

Historyczno-Archeologicznym, zarówno Pałac Wielopolskich jak i Krzemionki. Tam łączne 

nakłady były około 18 mln zł i teraz za kwotę 3 mln tam z przecinkiem, jest realizowane 

zagospodarowanie terenu przy Pałacu Wielopolskich. Krzemionki od paru lat są na liście UNESCO 

jako obiekty cenne dla dziedzictwa ludzkości i ten obowiązek przypadł na Powiat. Musimy z 

godnością przyjąć tego typu wydatki i podchodzić do tego z odpowiednią uwagą, atencją.  

Jeśli chodzi o zagadnienia dotyczące dróg. Tu się nic nie zmieniło. Chcę bardzo serdecznie 

podziękować za zrozumienie niepisanej zasady na udział gmin w realizacji dróg powiatowych. Ta 

zasada mówi o tym, że do niepozyskanej części środków dzielimy kwotę pół na pół, pół powiat, 

pół gmina. Pozwala to rzecz jasna zintensyfikować te wszystkie zadania, zrobić krótko mówiąc 

więcej, ale jednocześnie zdaję sobie sprawę z Państwa wysiłku finansowego, bo to już nie są 

bagatelne kwoty, jak jest zadanie wielomilionowe, jak Momina, przechodzimy w sferę prawie 

udziału gminy na poziomie 700-800 tys., czasem nawet miliona. Tu możemy pomóc tylko jakby w 

taki sposób, że dzielimy środki te, które wydajemy na tak zwane bieżące i na inwestycyjne.  

I czasem się zdarza, że gmina nie ma środków bieżących. Natomiast może dać na zadania 

inwestycyjne, a tak się składa, że to zadanie, które w danej gminie my robimy, nie jest zadaniem 

inwestycyjnym, tylko jest remontem. To wówczas my możemy wskazać w powiecie zadanie 

inwestycyjne, na które gmina może przekazać środki. I jako taki żywy przykład, to podam Państwu, 

że nic z tego, jakby sensu terytorialnego nie ma, ale gmina Ćmielów dała pieniądze na zadanie 

inwestycyjne. To jest remont. Przebudowa drogi nr 9 Boksycka-Ostrowiec to jest niezwiązane z 

gminą, ale u nas inwestycja, więc dali na inwestycję, a my pokryliśmy to na inną drogę w stu 

procentach udział gminy. Takie zamiany ewentualnie mogą być. No, jeśli na przykład gmina 

zmuszona jest wziąć kredyt, to ona na zadanie bieżące nie dostanie, natomiast na inwestycje 

dostanie. No i z tego, co w tej chwili nadal utrzymuje Zarząd obecnej kadencji, no to ta sprawa jest 

w ten sposób utrzymywana. Jeszcze raz dziękuję za zrozumienie i podejście do tego. No, na chwilę 

obecną mamy trzy zadania: Momina- Waśniów, Kowalkowice, Garbacz - i te zadania w trakcie 

realizacji, nie ma żadnych absolutnie zagrożeń.  

Prawo do budowania dróg w Polsce, żebyśmy my mogli legalnie wchodzić zarówno gmina czy 

powiat, bo tu nie ma taryfy ulgowej, obowiązuje każdego, kto na swoim stanie ma drogi. To jest 

takie bezkolizyjne prawo do dysponowania terenem. Wejście w teren - można je uzyskać na 

zasadzie że robimy porządny projekt drogi, taki ZRiD, czyli robimy pełną dokumentację, 

odzyskujemy przy wydaniu pozwolenia na budowę teren, płacimy odszkodowania. I tak to miało 

miejsce w przypadku Kowalkowic. W 2018 roku żadnego takiego projektu nie było na półce. 

Nawet myśli nie było o tym. Na dzień dzisiejszy, my możemy wejść w powiecie na około 8-7 

zadań. Świrna jest robiona też z tego, jest też ulica Zamkowa w Ćmielowie, Warszawska  

w Kunowie. Jest wiele tych zadań przygotowanych. Natomiast ważnym jest - i to będziemy też 

próbowali rozliczać Powiat z regulacji stanów prawnych pod istniejącymi drogami, bo czasem jest 

takie oczywiste, ale okazuje się, że no droga ładnie wygląda, ale jak wyłożymy papiery, to się 

okazuje, że my jesteśmy na prywatnym gruncie. Jeżeli ten stan jest, odkrywamy to, nawet jak nic 

tam nie robimy w danym momencie na tej drodze, to, to zaowocuje. Jeśli uregulujemy ten stan, to, 

to, kiedy będziemy chcieli coś robić, to mamy już wtedy uregulowany stan, bo to co, co wspomniał 

Pan wójt, to my na Mominie, na tej drodze, to co robione jest - możemy się tylko poruszać w 



 

obszarze bezkolizyjnym, bo jeżeli by się okazało, że gdzieś coś, no to nie mamy na to papierów 

mówiąc tak krótko i musimy zrobić krok do tyłu, bo jeżeli trafi do administracji, czyli złożą na nas 

skargę, krótko mówiąc, no to jest fikołek na to, że w ogóle możemy doprowadzić do utraty środków 

finansowych. Dlatego na to będziemy też kłaść nacisk.  

W momencie, kiedy budżet Państwa wydaje bardzo duże środki i Państwo mieli okazję czy mają z 

telewizji, z innych publikatorów dowiadywać się, że Polska się na potęgę zbroi. Ja nie mówię to w 

kontekście negatywnym. I najprawdopodobniej ufam, że wiedzą co robią i znają sprawę na tyle, że 

należy tak robić. Ale powoduje to, że jeżeli 200 mld wydaje się właśnie na ten cel, no to nie ma 

cudów, że to tempo inwestycyjne do gmin, ono się tam gdzieś nie przełoży. Ale być może to jest 

taka chwila historyczna, że będziemy musieli to wspólnie przeżywać i łaniać, bo po prostu inaczej 

się nie da. Przyłożyliśmy dosyć dużą wagę do tego, żeby zorganizować lepszą obsługę na drogach. 

Ona na dzień dzisiejszy według mojej oceny jest na poziomie 30% tego, do czego mam w myślach 

dążyć, żeby się okazało, że jest możliwe. W 2018 roku sprzęt, który posiadał powiat pochodził z 

takiego demobilu, który wiązał się z likwidacją szkoły w Bałtowie. Przejęto parę starych 

ciągników, tego już nie ma.. Zostało kupione sprzętu na około 3 mln zł, ale to jest nie wszystko, bo 

dzisiaj jest kłopotliwą sytuacją zakontraktować niektóre usługi. One się rozwijają, ale wyobraźmy 

sobie, że nagle na terenie powiatu jest potężna ulewa i trzeba wysłać sprzęt  

w trybie natychmiastowym, to my go nie pozyskamy. Musimy mieć tak zwaną zerówkę własną, 

gdzie ta siła, te szczypce do rąk są niezwykle potrzebne I należy doposażać nadal, ale druga ważna 

sprawa to też podnieść poziom organizacyjny, bo powiat ostrowiecki jako jedyny z trzech chyba 

na terenie kraju, o ile mi wiadomo, na ponad 314 powiatów, nie ma wyodrębnionej komórki czy 

też takiej formy organizacyjnej, która by się nazywała zarządem dróg to powoduje obciążenie. Nie 

mówię, żeby natychmiast powstał zarząd dróg, bo gdybyśmy się upierali, to nie  

o to chodzi. Natomiast musi dojść do tego, że komórka zajmująca się musi być silniejsza, 

zwiększona obsada i zatrudnienie fachowych ludzi, żeby tylko skoncentrowano się do tego, że 

właśnie tym się zajmują i to będzie nasz, że tak powiem, drugi cel, żeby jeśli nie ma w planach na 

rok bieżący, to żeby przyszły rok zakończył się tym, że to będzie w regulaminie organizacyjnym 

wyodrębniona komórka, zwiększone obsady, lepsza siła uderzeniowa, nie tylko powiedzmy takie 

zabiegi koszenia i tak dalej, tylko inne, również związane z utrzymaniem rowów, przepustów, bo 

to jest niezwykle ważne. Powiat ma 360 km dróg. Jeżeli nawet byśmy założyli duży krok, taki w 

działaniu, że udawałoby się powiatowi rocznie objąć działaniami remontowo-inwestycyjnymi 

przykładowo 20 km dróg, to i tak nam wyjdzie, że na drodze konkretnej jesteśmy raz na 18 lat. 

Dążenie musi być zdecydowanie większe. I tu nasze działania będą skierowane do tego, żeby w 

okręgu naszym wyborczym tych zadań, o ile nie było może najwięcej, to przynajmniej 

współmiernie, żeby nie dopuścić do tego, żeby gdzieś jakieś robiły się sytuacje niepomyślne.  

Transport zbiorowy - dzięki wprowadzeniu ustawy o publicznym transporcie, możliwości jego 

organizowania ze szczebla powiatowego - no to ten dorobek Państwo widzą. To w dużej mierze 

też przy współpracy gminy, za którą dziękuję, bo na podobnej zasadzie jak przy budowie dróg, do 

niepozyskanej części środków na połowę. Ale myśmy zrobili też taki nieduży krok naprzód. Powiat 

złożył półtora roku temu wniosek o zakup autobusów na własne posiadanie. To było  

z Krajowego Planu Odbudowy. I dzisiaj w powiecie już szlifowana była specyfikacja.  

W najbliższych dniach ten przetarg będzie ogłoszony. Ten zakup obejmuje siedem nowych 

autobusów od 18 do 27 pasażerów. Na szczęście powiat nie będzie musiał tego prowadzić na ostro, 

chociaż będzie mógł. Ale może te samochody wyleasingować, może dogadać z firmą przewozową, 



 

dać w dzierżawę, więc ważne, żeby usługa dla mieszkańców była realizowana przez co najmniej 5 

lat i dalej one przechodzą na własność. Został złożony także wniosek, bo nabór był w tym roku, na 

dodatkowe pięć. To nie jest tak do końca mile widziane przez konkurencję, bo my mamy takie 

sygnały i przy okazji jakichś rozmów, to prosimy o wsparcie, bo konkurencja w ogóle nie rozumie 

i nie odczuwa terenu, bo nie jest jakby poza swoim obszarem funkcjonowania, lecz zabiera w tej 

sprawie głos. Jeśli bylibyśmy w stanie czy na jakieś pytania czy uwagi Państwa, to do dyspozycji 

jesteśmy.  

Radny Rady Powiatu Janusz Bugajski: Macie tu przed Państwem wybitnego fachowca jeżeli 

chodzi o drogi, o infrastrukturę na terenie powiatu, myślę, że Pan starosta przedstawił to Państwu 

jak najbardziej obiektywnie. Ja ze swojej strony chciałbym dodać, że na pewno tutaj nie będę się 

zagłębiał w te sprawy dotyczące dróg i sprawy finansowania, tym bardziej, że Pan radny obecnie, 

były wicestarosta, jest przewodniczącym komisji budżetowej, więc wie o czym mówi. Ja ze swojej 

strony już tu deklarowałem Państwu swoje zaangażowanie, jeżeli chodzi o sprawy takie 

drobniejsze, sprawy bieżące, że tak powiem, dotyczące czy to koszenia, czy to innych. Państwo 

radni zresztą wiedzą, o czym mówię i tutaj bardziej się skupiam na tego typu działaniach. Myślę, 

że ta współpraca i w Radzie Powiatu, i współpraca z Panem wójtem będzie układała się jak 

najbardziej pozytywnie na przyszłość. Dziękuję bardzo.  

Radna Bożena Porębska: Korzystając z okazji, że mamy tutaj radnych powiatowych, szkoda, 

że nie w komplecie. Chciałabym przy okazji podziękować, ja już się zwróciłam do Pana radnego 

Bugajskiego z prośbą o wykoszenie poboczy w kierunku Stryczowic, ponieważ tam rodzice 

zgłaszali uwagi, że pobocze jest niewykoszone, że się ciężko z dziećmi idzie. Ale korzystając  

z okazji, że mamy tutaj Panów, chciałam zapytać o oświetlenie przejścia dla pieszych  

w Mominie, ponieważ, aby zwiększyć bezpieczeństwo,  aby tam zwiększyć bezpieczeństwo, 

ponieważ to oświetlenie bardzo często nie działa, nie świeci się. Już dopytywałam, oświetlenie jest 

podłączone pod uliczne światła, pod oświetlenie uliczne i w pierwszym roku nie było żadnego 

problemu, bo na pewno teraz ze względu na oszczędności energii, te światła uliczne świecą się 

krócej. I po prostu te akumulatorki, które działają przy tych przejściach dla pieszych, one nie są w 

stanie się przez całą noc naładować, no bo wiadomo, chodzi o oszczędności. I czy nie byłoby 

możliwości, żeby po prostu to zmienić, żeby to nie było podłączone pod światła uliczne, tylko, 

żeby miało oddzielnie? Bo myślę, że to by miało jakiś sens, ponieważ nawet jak te przejścia dla 

pieszych się świecą rano, to po południu i wieczorem one w ogóle nie działają, i po prostu nie zdają 

egzaminu. Dziękuję bardzo.  

Radny Rady Powiatu Andrzej Jabłoński: Właśnie zostało zanotowane i postaramy się 

przekazać informację, bo być może tak na szybkiego myśląc, to może, bo w ogóle może to nie 

mieć układów i nie znam, ale może nie być, że nie ma układu pomiarowego i może być jakiś kłopot, 

ale może załatwić to, że zmienią pojemność akumulatorów i się okaże, że to wystarczy. Ale 

zasygnalizujemy.  

Radny Dariusz Nowak: W imieniu swoim jak i wszystkich mieszkańców Skoszyna, chciałbym 

podziękować za inwestycje, które powstały w obecnym czasie na Skoszynie. Dziękuję wszystkim 

osobom. Dziękuję referatowi technicznemu, pani skarbnik za wygospodarowanie środków 

pieniężnych na takie inwestycje. Dziękuję wszystkim kolegom i koleżankom radnym za 

przychylność w tych inwestycjach. Również dziękuję Panom prezesom, kierownikom oraz 

pracownikom firm, które to wykonywały. Byli bardzo przychylni dla wszystkich mieszkańców. 

Można powiedzieć, że nie było tam większych jakichś problemów z pracami. Panie wójcie, 



 

dziękuję również za te prace dodatkowe, które powstały podczas tych dużych inwestycji. No  

i bym prosił jeszcze o inne inwestycje na Skoszynie, bo ich naprawdę jest dość sporo. Dziękuję 

bardzo.  

Radny Krzysztof Surowiec. Chciałbym podziękować za drogę, która w tej chwili się buduje, 

drogę powiatową. Jest to droga powiatowa relacji Czajęcice, Kowalkowice czy tam Dobruchna. 

Bardzo dziękuję, bo to świetny odcinek drogi, ale mam tutaj taką sentencję odnośnie tej drogi. 

Dużo pisaliśmy tak naprawdę o włączenie się tej drogi powiatowej do drogi wojewódzkiej. 

Naprawdę napawa nas tutaj wielka obawa, że nic się nie zmieni odnośnie poprawy bezpieczeństwa 

wyjazdu z tej drogi. Mamy tam lusterko, które nie do końca spełnia swoje oczekiwania. Dlatego 

bardzo dziękuję za tę drogę, ale mam nadzieję, że jeżeli będziemy ją odbierać jak już będzie 

skończona, że to poprawi bezpieczeństwo. Tak że jeszcze raz bardzo dziękuję.  

Wójt Krzysztof Gajewski: Proszę Państwa, tak odnośnie przejść dla pieszych, tam nie ma 

podłączenia do światła ulicznego, bo ona działa na sekwencji niezależnej. Mamy te akurat panele 

fotowoltaiczne i od początku tam były pewne rzeczy poprawiane, to było chyba ze dwa czy trzy 

razy i wiem, że coś tam zawsze było nie tak. Być może trzeba będzie powtórnie zgłosić, bo jest to 

na okresie gwarancyjnym. Trzeba będzie to pewnie przeanalizować. 

Dominującą sprawą w powiecie, są te zadania, które bardzo mocno drenują budżet powiatu, jego 

zaległości czy długi, jakie były i ciężko było wygospodarować, powalczyć o pieniądze, żeby były 

przełożenia większe na poszczególne samorządy. My to rozumieliśmy, że służba zdrowia, zdrowie, 

szpital, który był zagrożony, być albo nie być dla tego naszego powiatu czy rejonu, no wywoływał 

u nas reakcje takie, że nawet my sami samorządowcy wnosiliśmy, żebyśmy wspierali czy pomagali 

nawet jakimiś małymi kwotami. To jest tak jakby przekrój tych problemów. Dodam jedną rzecz, w 

październiku będziemy mieli dokumentację pełną właśnie ze ZRiD-em  

w Śnieżkowicach. Pan Andrzej był na spotkaniu w Śnieżkowicach. Udało nam się ten temat 

wrzucić i będzie ten temat w pełni przygotowany na poszerzenie, oświetlenie, jak i parametry 

chodnikowe tej drogi, bo tam było wiele wypadków, nawet śmiertelnych. I tak jak mówimy - 

rzeczywiście bolączką niesamowicie wszystkich jest, nie tylko powiatu, ale wszystkich gmin jest 

to, że nie mamy uregulowanych stanów prawnych. Te drogi, szerokości tych dróg, pasy zajętości, 

które wchodzą w nowych parametrach. Było, dlaczego droga w Kowalkowicach ma na przykład 6 

metrów asfaltu, wystarczyło 4, bo jest droga do pól, łącznik. Standaryzacja jak i parametry jakim 

odpowiadać muszą drogi powiatowe są takie, a nie inne, Nie da się tego zmienić, ani nie da się 

tego zupełnie inaczej przestawić, bo nikt by tej drogi tam po prostu w innych parametrach nie 

wybudował. To co, Krzysiu Surowiec mówił, faktycznie musimy się zastanowić i te wnioski były 

nasze, to muszę powiedzieć tutaj, zresztą Pan starosta zna sprawę dokładnie. To był temat drogi 

wojewódzkiej 751 w dół. I ten wyjazd z tej drogi, włączenie się lub zjeżdżanie z tej drogi na drogę 

podporządkowaną, będzie bardzo poważnym problemem. Tam pewne jakieś, nie wiem, lustra, 

sekwencje jakieś muszą być. Z racji tego, że ograniczenie prędkości, zgłaszaliśmy to do zarządcy 

drogi wojewódzkiej, dostaliśmy taką odpowiedź, że... Zresztą ja dałem też nowym władzom 

powiatu już informację i odpowiedź w tym temacie, że nie dysponują tam środkami, że ten pas 

wolny włączający się do ruchu z prawej strony jakby z drogi powiatowej do drogi wojewódzkiej, 

że te 100 metrów czy ileś tam, prawda? Myślę, że nie minie nas ten temat. Trzeba będzie to tak czy 

inaczej i tak zrobić, i wykonać jakimiś nakładami nawet w następnym roku, bo faktycznie 

bezpieczeństwo tam będzie dość wymagało od nas pewnych reakcji i działań, bo boję się też. Tam 

było też kilka zdarzeń, że samochód wyjeżdżał z podporządkowanej drogi.. Będziemy w dalszym 



 

ciągu o tym tutaj bardzo mocno monitować i zarówno jeden podmiot, jakim jest powiat i również 

drogę wojewódzką, bo... No, powiem szczerze, że nie ma tam takiego idealnego rozwiązania, ale 

chcielibyśmy uniknąć, nie wiem, zmniejszenie prędkości tam nawet może do 30 kilometrów, 

zjeżdżających z góry w dół. Jakieś informacje w postaci luster wielokątnych, bo taka jest 

możliwość czy cokolwiek innego? Bo do tej pory to było tak, że wyjeżdżał kombajn czy ciągnik, 

to wychodził na drugą stronę ktoś tam, machał ręką - chodź, bo jest wolna droga do przejazdu, 

prawda? Więc ten temat może być tutaj bardzo poważny, ale to mówimy, bo o tym trzeba również 

pamiętać i o tym na zebraniu w Czajęcicach, czy  

w miejscowościach, o tym nam zgłaszali. Zresztą byliśmy na takim spotkaniu, no i obawiamy się, 

że tak powiem, tego wyjazdu, ale generalnie można powiedzieć, korzystając z tego głosu chciałem 

podziękować Panu Andrzejowi, bo faktycznie wiele tych rzeczy, które dzisiaj się dzieją na naszej 

gminie, no to dzięki temu, że one zostały wpisane do projektu, do budżetu, zostały przygotowane 

dokumentacje, bo gdyby tego nie było, to nie mielibyśmy z czym wystartować. Kolejne drogi takie 

jak: Nagorzyce, Worowice, jest przygotowana dokumentacja, że mamy kolejne etapy dróg 

wrzuconych tutaj, odcinkowych co prawda, bo na razie nie było takich środków czy pieniędzy, ale 

chociażby ten najgorszy odcinek w Garbaczu, który wszedł. Myślimy o Worowicach, mówimy o 

drogach tutaj tych, które są na razie szutrowe - Wojciechowice, Czajęcice, łącznik. Mówiliśmy też 

o drogach - Grzegorzowice na przykład, która będzie wymagać nakładów, że tak powiem, bo tam 

ta droga jeszcze była układana częściowo smołowo, więc wiadomo jak te drogi wyglądają. Byśmy 

prosili tutaj zarówno Janusza, jak i Pana Andrzeja, żebyśmy mogli kontynuować w budżecie te 

zapisy i te drogi mogły nasze kolejne mieć jakieś tam odzwierciedlenie w sensie przygotowania i 

wykonawstwa. Bardzo dziękuję.  

Radny Andrzej Ostatek: Mam taką może petycję, do radnych powiatowych, ponieważ swego 

czasu zgłaszałem, była nawet interwencja w tej sprawie drogi od Waśniowa do zapory na Wióry. A 

tak bliżej, o ten odcinek przez las, bo tutaj była ekipa, która tutaj wycinała w rowie te drzewa. Tam 

bardzo dużo tych drzew narosło i jest widoczność... Jeśli chodzi o zwierzęta, wiemy, jakie 

zagrożenie dzisiaj zwierzęta stwarzają, a tam te krzewy rosną, normalnie, aż w drogę wchodzą. 

Pani skarbnik zna sprawę, bo akurat codziennie jeździ. Jest to niebezpieczne. Może by się kiedyś 

znalazły jakieś środki. Nie mówię, że w tym momencie, bo tam była wycinka, ale to nie była 

skończona i nie było to zrobione tak jak trzeba. Ja bym wnioskował jakby kiedyś jakieś środki się 

znalazły i oczywiście moce przerobowe, ale żeby nie trwało znowu siedem lat, bo ja zgłaszałem 

ten problem już naprawdę dawno - raz i drugi. I żeby to może tak porządnie zrobić, raz  

a porządnie i żeby ten odcinek był po prostu widoczny, bo tam do samej drogi są te drzewa w lesie. 

Zresztą można przejechać, zobaczyć jak to wygląda, Pan akurat od tych dróg jest, Panie radny 

Jabłoński, to może tam sobie Pan zapisze i kiedyś by się to udało zrobić, bo to jest niebezpiecznie 

przez ten las. Chyba potwierdzi Pani skarbnik, że to zresztą nie było to do końca też wycięte, tak 

jak zaczęte było. Trwało to długo i nie było zrobione to dobrze. Prosiłbym o taką interwencję 

właśnie w tej sprawie i może kiedyś się to by udało w najbliższym czasie zrealizować. To dla 

bezpieczeństwa po prostu ludzi, bo tam bardzo dużo ludzi jeździ do pracy tą drogą i widoczność. 

Tam szerokie są te rowy i dość długi odcinek taki właśnie. Proszę  

o interwencję.  

Przewodniczący Mirosław Chamera:  Dziękujemy koledze radnemu. Proszę, Pan Krzysztof 

Surowiec.  



 

Radny Krzysztof Surowiec: Może w takiej dopowiedzi do wypowiedzi Pana wójta, odnośnie 

tej drogi, to jeżeli chodzi o drogę wojewódzką 751, dwa lata temu pisaliśmy petycję do właśnie 

zarządcy drogi i udało nam się przenieść znak miejscowości, który był ustawiony około kilometra 

głębiej, tak naprawdę miejscowości i w tej chwili ta nasza miejscowość mówiąc,  

o terenie zabudowanym i etc. Do czego znaczy ten znak terenu zabudowanego, udało się go 

przenieść przed ten newralgiczny zakręt. Czyli tak naprawdę tutaj ze strony województwa już jest 

temat tak jakby dopięty. Czyli mamy tutaj ograniczenie prędkości do 50 kilometrów na godzinę, 

ale jednak stwarza to pomimo wszystko duże zagrożenie ten wyjazd i mam nadzieję, że przy 

odbiorze po prostu tej drogi, która naprawdę jest świetną drogą, jest zrobiona jakby mówiąc od 

początku, bo była drogą praktycznie gruntową. Także no zobaczymy po prostu przy odbiorze  

i musimy przypilnować tego wyjazdu, żeby był bezpieczny. Tak że tutaj ze strony jakby 

województwa udało się załatwić ograniczenie prędkości. Troszkę nie ukrywam, że to działa. Nie 

wiem czy da radę coś na drodze wojewódzkiej zrobić, żeby było jeszcze wolniej, żeby było 

bezpieczniej. W każdym razie województwo już tutaj podjęło kroki, już to po prostu funkcjonuje 

przeniesienie tego znaku bardzo szybko. Tak że Panie wójcie, dziękuję, bo nie ukrywam, pisaliśmy 

tam petycje, zbieraliśmy podpisy. Pan wójt tutaj jakby też w jakiś sposób pomógł nam, żeby jakby 

ochronić tę miejscowość, żeby tu było bezpiecznie. Tak że teraz kwestia tylko tego powiatu, jak 

będziemy odbierać, żeby właściwy, bezpieczny był ten wyjazd. Dziękuję.  

Radny Piotr Kwaśniak: Chciałem nadmienić, a propos jeszcze dróg powiatowych na moim 

terenie, oczywiście ta droga Mirogonowice- Kraszków, jest w takim stanie jakim jest, ale mam 

nadzieję, że wspólnymi siłami dopniemy ten temat, żeby gdzieś w najbliższym czasie ją zrobić, ale 

temat jeszcze jeden, który jest, drogi powiatowej w Roztylicach. W stronę lasu, tutaj od drogi tej 

głównej, powiatowej. Mieszkańcy mi zgłaszali, bo oprócz fatalnego stanu nawierzchni, która tam 

jest, tam jeszcze w jednym miejscu,  koło przepustu pod drogą, są bardzo zaniedbane pobocza. 

Tam trzeba by po prostu dosypać kruszywa, żeby troszkę poprawić bezpieczeństwo, bo tam mijając 

się dwoma samochodami, tam trzeba bardzo mocno uważać, żeby nie spaść z tej drogi. Tak że 

prosiłbym, żeby pochylić się nad tym tematem, no bo chodzi o bezpieczeństwo ludzkie. Dziękuję.  

Radna Bożena Porępska: Korzystając z okazji, że mamy właśnie Panów radnych 

powiatowych, chciałabym nadmienić, że bardzo się cieszymy, że droga w kierunku od Mominy do 

Waśniowa, jest w takim generalnym remoncie. Aczkolwiek chciałam zapytać o jedną kwestię, 

ponieważ tam do nas na Sławęcice na tym pierwszym zakrętku od Mominy, z pola po drugiej 

stronie - tam jest ciągle po każdym jednym deszczu, niesamowity namuł. Tam stwarza wielkie 

niebezpieczeństwo. I czy przy okazji remontu tej drogi, będzie tam jakoś to rozwiązane? Czy to 

będzie jakimś rowem, żeby to po prostu tę wodę, która z tych pól tam, bo tam jest naprawdę, 

niesamowicie wiecznie namuł. Tam jest bardzo niebezpiecznie. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję. Czy ktoś z Pań i Panów radnych jeszcze chciał 

zabrać głos? Ja może na koniec. Ktoś jeszcze tutaj? Pan tutaj radny Andrzej Jabłoński przedstawił 

nam sytuację szpitala. To bardzo ważna sprawa dla powiatu, dla nas wszystkich. Był taki czas, 

gdzie rozmowa o szpitalu kończyła się niepewnością. W końcu zdania nie wiadomo, co będzie. I z 

mojej strony wydaje mi się, że to będzie głosem całej Rady. Nasi ambasadorowie, czyli radni 

powiatowi z terenu naszego okręgu wyborczego, proszę, abyście dopilnowali, żeby temu 

szpitalowi nie stała się żadna krzywda. Nie wyobrażam sobie, żeby w powiecie nie było szpitala, 

a takie zagrożenia były. Tak jak Pan radny przedstawił, szpital został wydobyty z dużego dołka i 

nawet wyszedł teraz na plus, ale z tego co słyszałem tam rzucane są kłody pod nogi, więc z naszej 



 

strony proszę, pilnujcie tego, nie pozwalajcie, a jeśli trzeba będzie o pomoc, to my chętnie 

pomożemy w tym kierunku. Tak jak Pan radny powiedział o dosprzętowieniu, z tego co pamiętam, 

dokładaliśmy się dosprzętowienia i to jest dla dobra naszych wszystkich mieszkańców, bo dzisiaj 

jestem zdrowy, a jutro będę musiał skorzystać z tego, tak że szpital to jest priorytet. Jak tutaj radni 

wiedzą, najbardziej widocznym i bolesnym tematem to są drogi. No wszyscy chcą dróg tu i teraz. 

Jest taka prawda, że mieszkańcy nie rozróżniają, czy to droga gminna, czy powiatowa, oni chcą 

mieć drogę. No i z tym przychodzą. No my jesteśmy tu na miejscu, więc się zwracają do nas. 

Wiadomo, że te problemy są. Problemy, wydaje mi się, pokonujemy sensownie, systematycznie. 

Nie da się wszystkiego zrobić. Wszystko, my to rozumiemy i my to ludziom staramy się tłumaczyć. 

Tutaj Pan wójt wspomniał i Pani skarbnik, że przygotowujemy się do przetargu na odśnieżanie. No 

nie powiem, po ostatniej zimie, żeby nie powiedzieć, że dużo uwag, ale prawie że cięgi dostaliśmy 

o odśnieżanie. I mi się wydaje, że to trzeba teraz zsynchronizować odśnieżanie gminne i 

powiatowe, i doprecyzować specyfikację odśnieżania. Niby zimy nie było, a problemów było dużo. 

Nie wiem jak to jest. Zima była krótka, ale problemy były. Mi się wydaje, że to są sprawy do 

dogadania już technicznie w kuluarach. Nie będziemy tutaj tego roztrząsać. Ja tylko zaznaczam, 

że takie tematy były. Z tego miejsca też przez, jak już wspomniałem Panów ambasadorów - 

chciałem zaprosić też starostów. Wiadomo, że musimy dograć terminy, ale nosimy się z zamiarem 

zaproszenia. Proszę przekazać, że dogramy terminy. Bardzo nam miło będzie gościć. Tym bardziej, 

że się kadencje zaczynają. Musimy się poznać formalnie, tak że będzie nam miło współpracować. 

Tak jak wcześniej wspomniałem, już tutaj bez jakichś takich wielkich, żeby ktoś nie pomyślał, że 

tak wielkich zakusów na pochwały. Ale naprawdę, Pan radny Andrzej Jabłoński był wicestarostą i 

naprawdę miło było iść do, jak tu Państwo słyszeliście, do fachowca. Drzwi zawsze były otwarte, 

można było merytoryczną rozmowę przeprowadzić. Zawsze dojść do konsensusu. I z tego miejsca 

jeszcze raz Panu dziękuję. I wydaje mi się, że w tej kadencji będzie również tak. Będzie nas Pan 

popierał, chociaż Pan jest sąsiadem zza miedzy, ale to jest nasz wspólny tutaj wózek, będziemy go 

ciągnąć.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłosił się Wójt. 

Wójt Krzysztof Gajewski: Jeszcze dodam jedną rzecz, że firma Fart, która skończy budowę 

Kowalkowice - Czajęcice, wchodzi na Milejowice. Ustaliliśmy tutaj z Prezesem panem 

Szczukiewiczem, że skończą te prace i wejdą na Milejowice. To jest ta droga z tych środków 

popegeerowskich. Na cztery wnioski, które są, firma ma trzy przetargi, wygrała. Ten jeden przetarg 

będzie realizowany u nas. Natomiast pozostałe dwa przetargi i trzeci inna firma będzie realizować 

dopiero w roku następnym. Tak że w tym roku Milejowice będą miały drogę. Przetarg ogłaszamy 

też na te dwa odcinki dróg, o których mówiliśmy dróg dojazdowych do pól. 

Gdyby ktoś z Państwa chciał uczestniczyć, to w nadchodzącą sobotę, na Świętym Krzyżu 

zapraszają samorządowców, bo będzie Msza za samorządy, które są związane ze Związkiem Gmin 

Gór Świętokrzyskich i nie tylko, będzie odprawiana uroczysta msza. Ja byłem wczoraj, na 

uroczystości służb mundurowych i reprezentacja była województwa ochotniczych straży 

pożarnych. Jeżeli ktoś ma życzenie, to oczywiście zapraszam, bo takie zaproszenie dla mnie i dla 

mieszkańców przyszło.  

Jeszcze raz dziękuję tutaj Staroście, Panu Andrzejowi, jak i Januszowi za to wsparcie, za tę bieżącą 

współpracę i myślę, że sprawy, które mamy będzie próbowane być rozwiązywanie,  

i z efektem dla naszych mieszkańców. Dziękuję.   

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. 



 

 

10. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący obrad podziękował wszystkim za przybycie i udział w sesji a następnie 

zamknął piąte posiedzenie Rady Gminy w Waśniowie. 
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